

# Tekan kepentingan perancangan awal

Siaran Akhbar dan Foto : Tabung Amanah Pekerja

**BANDAR SERI BEGAWAN**, Khamis, 10 Disember. - Tabung Amanah Pekerja (TAP) mengemukakan Program Lakastah Bersedia yang bermula pada Rabu, 9 Disember 2020 sehingga Khamis, 10 Disember 2020 bertempat di Dewan Teater, Bangunan Kementerian Kewangan dan Ekonomi, Bandar Seri Begawan, di sini.

Program Lakastah Bersedia adalah merupakan program perancangan persaraan secara komprehensif yang menekankan mengenai kepentingan membuat perancangan persaraan dari segi kewangan dan juga aspek-aspek lain di dalam mempersiapkan peserta lebih awal sebelum melangkah ke alam persaraan.

Sasaran bagi program ini adalah bagi yang akan bersara di dalam tempoh 10 ke 15 tahun akan datang.

Aspek - aspek persiapan persaraan yang dimaksudkan termasuk Perancangan Kewangan, Pengurusan Harta (Faraidh / Hibah / Wasiat), Penjagaan Kesihatan, Perhubungan Kekeluargaan dan Sosial, dan Menghindari dari Penipuan Kewangan.

Penceramah-penceramah yang dijemput bagi menyampaikan kepentingan aspek berkenaan adalah dari Autoriti Monetari Brunei Darussalam (AMBD), Jabatan Hal Ehwal Syariah, Pusat Promosi Kesihatan, Universiti

Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) dan Baiduri Bank Berhad.

Menyentuh mengenai Perancangan Persaraan, TAP menekankan mengenai kepentingan mengenal pasti keperluan dan matlamat persaraan lebih awal bagi membolehkan peserta mengambil tindakan yang sewajarnya demi mencapai matlamat berkenaan.

Ini termasuk mengenal pasti matlamat pendapatan persaraan yang diperlukan oleh peserta untuk mengekalkan gaya hidup semasa bersara nanti.

TAP juga turut mengongsikan mengenai Caruman Sukarela ke dalam simpanan TAP dan / atau simpanan SCP sebagai salah satu cara untuk meningkatkan simpanan persaraan mereka, iaitu dengan menambah caruman lebih daripada kadar mandatori yang ditetapkan.

Ia boleh dibuat secara *online* melalui bank BIBD dan Baiduri Bank dengan memasukkan butiran ahli (nombor akaun TAP atau SCP, dan nombor kad pengenalan).

Program ini juga turut membuka ruangan *booth* bagi membolehkan ahli mendapatkan maklumat-maklumat dan produk berkaitan perancangan kewangan melalui institusi yang dijemput, iaitu Baiduri Bank Berhad, Insurans Islam TAIB dan Syarikat Great Eastern.

Sesi Ke-3 ini disertai oleh seramai 50 orang yang terdiri



TABUNG Amanah Pekerja semasa mengemukakan Program Lakastah Bersedia di Dewan Teater, Bangunan Kementerian Kewangan dan Ekonomi, Bandar Seri Begawan.

daripada pegawai dan kakitangan Kementerian Kewangan dan Ekonomi bersama pasangan masing-masing. Usaha ini akan diteruskan dan dilartakan ke kementerian - kementerian lain pada masa yang akan datang.

Untuk maklumat lebih lanjut mengenai dengan program ini ataupun mana-mana maklumat mengenai TAP, orang ramai bolehlah menghubungi Pusat Panggilan TAP menerusi talian +673 2382800 semasa waktu bekerja ataupun melalui e-mel di [ask@tap.com.bn](mailto:ask@tap.com.bn).

## Senapang tempuling dijumpai



OPERASI Pumpung JIPK 157 / 2020 yang dijalankan oleh Bahagian Penguatkuasa Undang-Undang, JIPK, Bandar Seri Begawan dan menjumpai dua laras senapang tempuling.

Siaran Akhbar dan Foto :  
Jabatan Imigresen dan Pendaftaran Kebangsaan

**BANDAR SERI BEGAWAN**, Rabu, 9 Disember. - Bahagian Penguatkuasa Undang-Undang, Jabatan Imigresen dan Pendaftaran Kebangsaan (JIPK) bukan sahaja membuat operasi di darat, malah pihak JIPK juga turut mengadakan operasi di kawasan perairan Negara Brunei Darussalam.

Operasi Pumpung JIPK 157 / 2020 yang dijalankan oleh Bahagian Penguatkuasa Undang-Undang, JIPK, Bandar Seri Begawan kali ini menyasarkan sebuah sangkar ikan di kawasan Pulau Pelumpong Muara.

Operasi yang dijalankan pada jam 1.30 petang tersebut diketuai oleh Pemangku Ketua Pegawai Imigresen berserta lapan pegawai Penguatkuasa Undang-Undang.

Seramai tujuh warganegara asing yang bekerja di sangkar ikan tersebut telah diperiksa oleh pihak Penguatkuasa Undang-Undang JIPK.

Ketujuh-tujuh warga asing tersebut ditahan dan disiasat di bawah Akta dan Peraturan Imigresen Penggal 17, manakala pihak majikan juga dipanggil bagi membantu siasatan.

Pemeriksaan lanjut juga dibuat ke atas bilik-bilik tidur di sangkar ikan tersebut, di mana pihak Penguatkuasa Undang-Undang, JIPK menjumpai dua laras senapang tempuling.

Kes ini telah dipanjangkan dan diambil alih siasatannya oleh Bahagian Penguatkuasa, Jabatan Perikanan.

Aktiviti Penguatkuasaan terus dipertingkatkan di negara ini dengan melaksanakan secara berterusan pemantauan, operasi dan pemeriksaan berpandukan kepada maklumat yang ada, sama ada secara bersendirian atau bersama dengan agensi penguatkuasaan yang lain.

Ke arah aktiviti penguatkuasaan tersebut, JIPK mengalu-alukan orang ramai bagi sama-sama memberikan maklumat berhubung dengan pesalah imigresen. Sebarang maklumat dan nama pemberi maklumat akan dirahsiakan sepenuhnya.

Orang ramai boleh menghubungi Hotline JIPK menerusi talian +673 8734888 / +673 8753888 (Bandar Seri Begawan) dan +673 8984111 (Kuala Belait).

## 4 warga asing ditahan semasa OPS Pumpung JIPK



OPS Pumpung JIPK 156 / 2020 dijalankan ke atas Projek Pembinaan Rumah Baharu di kawasan Sungai Teraban, Daerah Belait.

Siaran Akhbar dan Foto :  
Jabatan Imigresen dan Pendaftaran Kebangsaan

**BELAIT**, Rabu, 9 Disember. - Seramai 53 warganegara asing diperiksa semasa OPS Pumpung JIPK 156 / 2020 dijalankan ke atas Projek Pembinaan Rumah Baharu di kawasan Sungai Teraban, Daerah Belait.

Hasil pemeriksaan lanjut, empat warganegara asing ditahan dan akan disiasat di bawah Akta dan Peraturan Imigresen Penggal 17.

Salah seorang darinya gagal mengemukakan sebarang Pas Imigresen yang sah sewaktu pemeriksaan dijalankan.

Manakala 14 warganegara asing

juga disiasat di bawah Akta dan Peraturan Imigresen Penggal 17, dan seterusnya diarahkan melaporkan diri ke bahagian ini untuk tindakan selanjutnya.

OPS Pumpung JIPK 156 / 2020 pada 8 Disember lalu itu dijalankan jam 9.00 pagi oleh Bahagian Penguatkuasa Undang-Undang, Jabatan Imigresen dan Pendaftaran Kebangsaan (JIPK), Kuala Belait diketuai oleh Ketua Pegawai Imigresen dengan melibatkan 11 pegawai.

Aktiviti penguatkuasaan di negara ini terus dipertingkatkan

dengan melaksanakan secara berterusan pemantauan, operasi dan pemeriksaan berpandukan kepada maklumat yang ada, sama ada secara bersendirian atau bersama dengan agensi penguatkuasaan yang lain.